
Referat fra semestergruppemøde nr. 1, 

Sundhedsteknologi 1. semester kandidat (E22) 

Tirsdag den 27. september kl. 12:30 – 13:30 

 

Alle grupper var repræsenteret til semestergruppemødet.  

Følgende kursusansvarlige var til stede til semestergruppemødet:  

Dan Stieper Karbing (Beslutningsstøtte) og Steffen Frahm (Videnskabelige metoder og formidling). 

Følgende kursusholdere var til stede til semestergruppemødet:  

Jacob Melgaard (Stokastiske processer & Anvendt signalbehandling), Laura Petrini (Videnskabelige metoder 

og formidling).  

Emma Louise Nørgaard Reberholt deltog som studiesekretær og tog referat af semestergruppemødet.  

 

Dagsorden:  

1. Evt. meddelelser fra koordinator og studiesekretær  

2. Evaluering af kurser  

3. Projektstatus  

4. Semestret generelt  

5. Eventuelt   

Punkt 1: Evt. meddelelser fra koordinator og studiesekretær 

- Forespørgsels om deltagelse til DMTS landsmøde den 13. oktober: det kan praktisk ikke lade sig 

gøre pga. undervisning.  

- Der blev spurgt ind til om det ville være muligt at optage undervisningen.  

- Koordinator vender tilbage med svar til denne.  

Punkt 2: Evaluering af kurser 

Videnskabelige metoder og formidling:  

- God til at undervise, forklare og godt tempo. 



- Vil gerne have litteratur i bedre tid, så de studerende har bedre tid til at forberede sig - evt. i 

weekenden inden.  

- Kursusgang 1 omhandlede projektet. Det var lidt for tidligt, da de studerende ikke havde fået 

tildelt et projekt endnu.   

- Der blev efterspurgt fokuspunkter i litteraturen, så de studerende ved hvad de skal fokusere på.  

- Spændende kursus. 

- Kurset følger semesterbeskrivelsen.  

Avanceret signalbehandling:  

- Godt kursus. 

- Opgaverne er lidt svære. 

- Underviseren er god til at komme hurtigt rundt og hjælpe.  

- Kurset følger semesterbeskrivelsen. 

Stokastiske processer:  

- Underviser er god til at komme med eksempler på tavlen, men der må gerne komme endnu flere.  

- Underviser er god til at komme hurtigt rundt og hjælpe.  

- Fedt at der ikke er så mange studerende.  

- Kurset følger semesterbeskrivelsen. 

Interoperabilitet i kliniske informationssystemer:  

- Kurset indeholder mange forskellige retninger - mere fokusering af prioritering af kurset.  

- Mangler hjælp til opgaveregning, så der bliver brugt lang tid på opgaverne til forelæsningerne.  

- Svært at finde svar på opgaverne.  

- Opgavebeskrivelserne må gerne være mere tydelig.   

- Flere eksempler på opgaveløsninger, så man ved om man er på rette vej.  

- Får sent hjælp i deres opgaveregning.  

- Der er ikke grupperum nok – Emma booker et ekstra lokale.   

- Begreberne bliver forklaret så de studerende har svært ved at følge med – start med baggrunden 

først og byg på.  



- Der bliver snakket om noget andet end hvad kursusgangen normalt skal handle om. Hvilket 

bevirker at kurset ikke følger semesterbeskrivelsen. Eks. KG2 indeholdt ikke noget om ”adskille 

klinisk og tekniske standardiseringer”.  

Beslutningsstøtte:  

- Tilfredshed med kurset.   

- Kunne være dejligt, hvis opgaveregning lå tidligere på dagen.   

- Det er nogle gode slides.  

- Der må gerne være lidt mere kunstpauser efter guldkort, da det er svært at følge med og få 

skrevet det hele ned.  

- Dejligt at underviseren kommer ud til de forskellige grupper under opgaveregning.  

- Nye eksempler der ikke omhandler en respirator.  

- Kurset følger semesterbeskrivelsen.  

Punkt 3: Projektstatus 

- Der var lidt tvivl til samarbejdsportfolien. Hvad skal man holde øje med? Er i tvivl om hvad den 

skal indeholde. KSF oplyst at vejlederne mødtes med ham og de derfor blev klædt på ift. indhold.  

-  Indholdet af samarbejdsportfolien blev forklaret til mødet, og forstået af de studerende.  

Punkt 4: Semestret generelt 

- Der er uenighed ang. kurser som starter kl. 10 og slutter kl. 14, da nogen mener at det ødelægger 

projektarbejdet, og forelæsninger kl. 13:30 er lidt hårde.  

- Usikkerhed ang. grupperum efter 1. november:  

• Kan opgaveregning blive online, hvis der ikke er grupperum.  

• Det kan evt. komme nogle ændringer til skemaet, så I har mulighed for at komme hjem, hvis 

der ikke er grupperum efter en forelæsning,  

- Statusseminar: hvad skal de have klar?  

• Der kommer noget information ud snarest.  

- Der kom et spørgsmål til brug af Overleaf (licensen er opsagt) 



• Der anbefales at de studerende ikke bruger det program pga. GDPR, men AAU kan ikke sige, 

at I ikke må. Problemet er, hvis I skriver noget forkert GDPR-information fra 

forsøgspersoner, ind i programmet, kan det blive et problem.  

o Koordinator siger at de studerende skal kontakte ITS ang. licens og GDPR-enheden 

ang. spørgsmål til GDPR.  

Punkt 5: Eventuelt 

- Der er lidt bekymringer ang. temperaturen. Der er utrolig koldt.  

• Koordinator anbefaler tykke trøjer, og henviser til den information der er meldt ud til hele 

AAU.   

- Der er ikke specielt meget begejstring for stole med skriveplade (især i FRB7-G5-109). Kunne 

være rart med ”normale” borde og stole i steder for stole med skriveplade.   

 

 


